
KS DOBROVA PRI LJUBLJANI

30 let od začetka
gradnje vodovoda

Komaj slab kilometer od zgodovinske-
ga kraja je v času NOB bival od 1942-43
CK KPS v Gavgarjevi hiši je izvir pri
Šmeškarju. Nedaleč od tega izvira je 7.
maja 1942 vaška zaščita slavila nad Itali-
jani veliko zmago. Iz tega izvira je zdaj
napcljano omrežje vodovoda, ki -napaja
vasi Gaberje, Hruševo, Stranska vas, Šu-
jica, Dobrova, Rezori in Komanija.

Priprave in začetek gradnje tega
omrežja sta bila že v letu 1954. Leta
1955-56 paje bilodelože vpolnem teku.
Leta 1958 je bilo že zgrajeno omrežje od
Šmeškarja do Rezor. Nad vasjo Razori
pa zgrajeno zajetje in rezervoar z name-
nom, da v slučaju okvare trase od Šmeš-
karja do Dobrove začasno oskrbuje po-
trošnike z vodo. Leta 1955 je bil imeno-
van od takratne občine Dobrova gradbe-
ni odbor. Mladi veterinar dr. Leo Šuštar-
šič, ki se je službeno preselil v vas Do-
brovo in prevzel predsedstvo, člani pa so
bili Ivan Dolinar, Ivan Svete, Jernej Ko-
zamerni, Franc Remic in Franc Armič.
Na sestankih po vaseh so se dogovorili in
odločili za samouprispevek, vsota pri-
spevka je bila določena za gospodinjstvo
po 18.000 SD. Za kmetovalce pa po moči
in reji živine. Leta 1956 je takratna obči-
na Dobrova posodila gradbenemu odbo-
ru 20.000.000 SD, da je delo normalno
.potekalo.

Po izgradnji omrežja vodovoda je bil
izvoljen za upravljanje vodovoda odbor.
Predsedstvo je prevzel Ivan Svete, ki še
sedaj vodi ta odbor. Člani pa so se ve-
čkrat menjali.

Prvotno je pristopilo k vodovodu 250
gospodinjstev, pozneje pa je naraščalo,
danes pa je 480 odjemalcev vode. Od leta
1954 do danes se je tudi prebivalstvo
skoraj podvojilo. Zgrajena je bila tudi

nova osnovna šola, ki je tudi velik odje-
malec in uporabnik vode. Vode je že
začelo primanjkovati na višjih predelih,
zato je bilo nujno narediti prečrpovalne
naprave z rezervoarjem nad Šimcem, ki
sedaj napaja novo šolo in vsa gospo-
dinjstva. Ta novo zgrajeni rezervoar so si
sredi decembra 1984 ogledali predstavni-
ki občine in KS. S tem je bil objekt tudi
uradno prevzet v upravljanje.

Ker število prebivalcev in gospodinj-
stev iz leta v leto narašča je odbor za
upravljanje vodovoda v srednjeročnem
načrtu predvidel, da se zgradijo prečrpo-
valne naprave z rezervoarjem nad novim
naseljem Selo pri Hruševu, kjer je pred-
videno 60 gospodinjstev, napajal pa bi
del Gaberja, Sela in Hruševo. Zgradila
bi se tudi prečrpovalna naprava nekje
nad vasjo Stranska vas, Draževniku in
Dobrovi — Graben to je sedaj nekje v
sredini Horjulske ceste. S tem bi bila za
nekaj časa preskrba vode zagotovljena.

Finančna sredstva bi se zbrala iz pri-
spevkov plačane vodarine od gospodinj-
stev in prispevka vključitve novega go-
spodinjstva. Sedanja poraba je povpre-
čno 3 litre na sekundo, iz zajetja pa bi se
lahko dobilo skoraj 8 litrov na sekundo. i

Od kar je zgrajen nov most čez Gra- ,
daščico pri vasi Sujica ni več prekinitev j
vode, ker je napeljava skozi Gradaščico ;

zaščitena. Lepo je, da se po tridesetih š
letih uporabe zdrave, čiste in pitne vode \
spomnimo tudi tovarišev, ki so takrat \
žrtvovali zelo veliko prostega časa za iiz- ,
gradnjo vodovoda. Nekateri od teh tova- i
rišev so že pokojni, Ivan Svete pa že 30
let sodeluje pri urejanju vodovoda. :

•Vsem, ki so kakor koli pripomogli in še
pomagajo, da nemoteno uporabljamo
vodo, najlepša hvala. Jože Komat


